
 

SAMNANGER KOMMUNE  
 

 

MØTEPROTOKOLL 

 

Utval: Kommunestyret 
Møtedato 02.09.2021 
Møtetid: Kl. 08:30 - 11:15 
Møtestad: Biblioteket på Bjørkheim 
 
 
Av 21 medlemmer møtte 21, inkludert varamedlemmer. 
 

Desse medlemmene møtte: Parti: 

Gunn Østvik Petersen Ap 

Harald Boge Ap 

Jon Magne Bogevik Ap 

Shirin Kvernes Khadoor Ap 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus Bl 

Knut Harald Frøland Bl 

Knut Loneland Høibraaten Bl 

Lena Tveit Bl 

Martin Haugen Bl 

Ove Totland Bl 

Solveig Vassenden Bl 

Øyvind Steinsland Bl 

Karl Bård Kollbotn Frp 

Linda Haug Kollbotn Frp 

Arild Røen H 

Gunn Totland Moss KrF 

Oskar Røen MDG 

Øyvind Strømmen MDG 

Monica Tjønna Sp 

Øyvind Røen Sp 

 

Desse medlemene møtte ikkje: Parti: I staden møtte: Parti: 

Odd Arne Haga Frp Håvard Tvedterås Frp 

 
 
Møtenotatar: 
 
Varamedlemmer som møtte:  

·  Håvard Tvedterås, Frp (i heile møtet) 
·  Morten Røen, Frp (under gildskapsvurdering for Linda Haug Kollbotn i sak 071) 

 
Andre som var til stades på møtet:  

·  Ingebjørg Vamråk, rådmann 
·  Jan Erik Boge, rådgjevar 
·  Bodil Helliesen Øpstebø, sektorleiar oppvekst (i sak 068, 069 og 070) 
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Møteleiar: Knut Harald Frøland 

Møtesekretær:  Jan Erik Boge 
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Desse sakene vart handsama: 
 

Sakliste 
 

 

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad 

065/2021 21/648 Faste saker  

066/2021 21/432 Konstituering i stilling som rådmann  

067/2021 20/798 Reglement for finans- og gjeldsforvaltning for 
Samnanger kommune 

 

068/2021 20/251 Utviding av bruk av symjebassenget ved 
ungdomsskulen 

 

069/2021 21/641 Tilstandsrapport for grunnskule og barnehage i 
Samnanger 2021 

 

070/2021 20/48 Rutine for tilsyn med barnehagar i Midthordland 
kompetanseregion 

 

071/2021 19/252 Søknad om tilskot til rehabilitering av Safa fabrikkpipe  

7 20/25 Interpellasjon til KS 2.september 2021  
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SAKNR. 065/2021: Faste saker 

 
02.09.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
 
Godkjenning av innkalling og sakliste 
Shirin Kvernes Khadoor (Ap) viste til mindretalsanke i formannskapet 23.08.2021, i formannskapssak 
041/2021 ("Vurdering av stans i tilsetjing"). Ho spurde kvifor denne saka ikkje stod på saklista for 
kommunestyret 02.09.2021. Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) orienterte om årsaka til dette, og 
foreslo at kommunestyret røysta over om saka skulle takast inn på saklista. 7 røysta for at saka skulle 
takast inn på saklista og 14 røysta imot.  

Imot For 

Knut Harald Frøland (Bl) Shirin Kvernes Khadoor (Ap) 

Lena Tveit (Bl) Gunn Østvik Petersen (Ap) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Jon Magne Bogevik (Ap) 

Knut Loneland Høibraaten (Bl) Harald Boge (Ap) 

Martin Haugen (Bl) Arild Røen (H) 

Ove Totland (Bl) Øyvind Strømmen (MDG) 

Øyvind Steinsland (Bl) Oskar Røen (MDG) 

Solveig Vassenden (Bl)  

Linda Haug Kollbotn (Frp)  

Håvard Tvedterås (Frp)  

Karl Bård Kollbotn (Frp)  

Monica Tjønna (Sp)  

Øyvind Røen (Sp)  

Gunn Totland Moss (KrF)  

 
Ordførar Knut Harald Frøland orienterte om at interpellasjonen som hadde kome inn til møtet ville 
verta handsama rett etter sak 065.  
 
Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte:  
Ingen merknader.  
 
Ordføraren orienterer:  

·  Samnanger er med i kommunenettverk for samfunnsplan. Ordføraren vil i kommunestyret 
16.09.2021 ha opp sak om val av 4-5 representantar.  

·  Veg-/samferdselsprosjekt i distriktet dei komande åra (Tokagjelet/Kvamskogen, Arna - 
Trengereid) kan føra til at det vert tilgjengelege steinmassar.   

·  Kommunestyremøtet 16.09.2021 vert dagmøte med start kl. 08.30. I første del av møtet vert 
det folkevaldopplæring.  

 
Rådmannen orienterer: 

·  Personalsituasjonen i pleie og omsorg, barneverntenesta og kommuneoverlegestillinga.  
 
 
Utvalet sitt kvarter:  
Vatn og avløp i Eikedalen 
Monica Tjønna (Sp) spurde om status for planlegging av/arbeid med offentleg vatn og avløp i 
Eikedalen. Rådmann Ingebjørg Vamråk svara.  
 
Om høve for smittevernlegen til å uttala seg før vedtak i kommunestyret 22.04.2021 
Anja Elisebeth Gjerde Markhus (Bl) kommenterte utsegn frå rådmannen i Samningen 26.08.2021.   
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KS- 065/2021 Vedtak: 
Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. Orienterings-/referatsaker vert tekne til orientering. 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  

·  Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. 

·  Orienterings-/referatsaker vert tekne til orientering. 

 
 
 

SAKNR. 066/2021: Konstituering i stilling som rådmann 

 
02.09.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Etter den innleiande debatten vart det etter ønske frå Shirin Kvernes Khadoor (Ap) gjennomført 
gruppemøte.   
 
Formannskapet si innstilling vart vedteke med 14 mot 7 røyster.  

For Imot 

Knut Harald Frøland (Bl) Shirin Kvernes Khadoor (Ap) 

Lena Tveit (Bl) Gunn Østvik Petersen (Ap) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Jon Magne Bogevik (Ap) 

Knut Loneland Høibraaten (Bl) Harald Boge (Ap) 

Martin Haugen (Bl) Arild Røen (H) 

Ove Totland (Bl) Øyvind Strømmen (MDG) 

Øyvind Steinsland (Bl) Oskar Røen (MDG) 

Solveig Vassenden (Bl)  

Linda Haug Kollbotn (Frp)  

Håvard Tvedterås (Frp)  

Karl Bård Kollbotn (Frp)  

Monica Tjønna (Sp)  

Øyvind Røen (Sp)  

Gunn Totland Moss (KrF)  
 

 
KS- 066/2021 Vedtak: 
Øystein Granheim vert konstituert rådmann i Samnanger etter tilbod frå Agenda Kaupang.  
 
20.08.2021 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Formannskapet handsama denne saka som ein del av faste saker.  
 

Medlemmane i formannskapet fekk torsdag ettermiddag tilsendt eit tilbod frå Agenda Kaupang. 
Agenda Kaupang har komme med tilbod som går ut på at ein av deira tilsette, Øystein Granheim, kan 
ta rolla som konstituert rådmann i Samnanger fram til rådmannen sitt budsjettforslaget er på plass 
hausten 2021.  
 

Granheim har tidlegare vore tilsett som økonomisjef i Lier kommune (sju år), og har difor god 
erfaring med kommunalt budsjettarbeid.  
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Tilbodet frå Agenda Kaupang kom etter at ordførar tok kontakt med firmaet for å få tips om korleis 
budsjettprosessen i Samnanger kunne gjennomførast på best mogleg måte i denne krevjande 
situasjonen der rådmannen skal slutte og økomomisjefen går over i anna stilling.  
 

Ordførar har vurdert det slik at det ikkje vil vera eit alternativ og påleggje ein av dei andre leiarane i 
kommunen å ta rolla som konstituert rådmann i tillegg til si eiga stilling.  
 

Ordførar, Knut Harald Frøland (Bl) sette fram følgjande framlegg til vedtak: Øystein Granheim vert 
konstituert rådmann i Samnanger kommune etter tilbod frå Agenda Kaupang.  

Det vart røysta over ordføraren sitt framlegg.  
Framlegg til vedtak vart vedteke med 8 imot 1 røyst frå Jon Magne Bogevik (A).  

Formannskapet ønskjer at det vert sjekka ut om vedtaket og prosessen rundt er i tråd med reglane 
for innkjøp.  

 

 
FORM- 042/2021 Vedtak: 
Øystein Granheim vert konstituert rådmann i Samnanger kommune etter tilbod frå Agenda Kaupang 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
 
 
 

SAKNR. 067/2021: Reglement for finans- og gjeldsforvaltning for Samnanger 
kommune 

 
02.09.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Linda Haug Kollbotn (Frp) sette fram framlegg til følgjande endring i forhold til rådmannen sitt 
framlegg:  

·  "Ordførar signerer på opptak av nye lån og avtalar om rentebinding eller refinansiering av 
lån." 

 
Rådmannen sitt framlegg fekk 17 røyster og Linda Haug Kollbotn sitt framlegg 4 røyster.  

For rådmannen sitt framlegg For Linda Haug Kollbotn sitt framlegg 

Knut Harald Frøland (Bl) Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) 

Lena Tveit (Bl) Linda Haug Kollbotn (Frp) 

Knut Loneland Høibraaten (Bl) Håvard Tvedterås (Frp) 

Martin Haugen (Bl) Karl Bård Kollbotn (Frp) 

Ove Totland (Bl)  

Øyvind Steinsland (Bl)  

Solveig Vassenden (Bl)  

Shirin Kvernes Khadoor (Ap)  

Gunn Østvik Petersen (Ap)  

Jon Magne Bogevik (Ap)  

Harald Boge (Ap)  

Monica Tjønna (Sp)  

Øyvind Røen (Sp)  

Gunn Totland Moss (KrF)  

Arild Røen (H)  

Øyvind Strømmen (MDG)  

Oskar Røen (MDG)  
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KS- 067/2021 Vedtak: 
Reglement for finans- og gjeldsforvaltning vert vedtatt slik det ligg føre. Reglementet gjeld frå 1. 
oktober 2021. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Reglement for finans- og gjeldsforvaltning vert vedtatt slik det ligg føre. Reglementet gjeld frå 1. 
oktober 2021. 
 
 
 
 
 

SAKNR. 068/2021: Utviding av bruk av symjebassenget ved ungdomsskulen 

 
02.09.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 068/2021 Vedtak: 
Rådmannen får fullmakt til budsjettjustering som gjeld utviding av bruk av symjebassenget ved 
ungdomsskulen i tråd med endra brukarbehov. 
 
Utviding med ein dag er kostnadsestimert til budsjettauke (teknisk reinhald og vedlikehald) på ca kr 
50 000 i året, for hausten 2021 ca kr 25 000. 
 
Finansiering 2021 vert gort innan eksisterande budsjett. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Rådmannen får fullmakt til budsjettjustering som gjeld utviding av bruk av symjebassenget ved 
ungdomsskulen i tråd med endra brukarbehov.  
 
Utviding med ein dag er kostnadsestimert til budsjettauke (teknisk reinhald og vedlikehald) på ca kr 
50 000 i året, for hausten 2021 ca kr 25 000. 
 
Finansiering 2021 vert gort innan eksisterande budsjett. 
 
 
 

SAKNR. 069/2021: Tilstandsrapport for grunnskule og barnehage i Samnanger 
2021 

 
02.09.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Saka vart innleia med ein presentasjon av sektorleiar oppvekst, Bodil Helliesen Øpstebø.  
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke, med følgjande endring: 

·  Ordet "Formannskapet" vert erstatta med "Kommunestyret".    
 
KS- 069/2021 Vedtak: 
Kommunestyret vedtek tilstandsrapport for grunnskule og barnehage i Samnanger 2021 slik den ligg 
føre.  
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Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Formannskapet vedtek tilstandsrapport for grunnskule og barnehage i Samnanger 2021 slik den ligg 
føre. 
 
 
 
 
 

SAKNR. 070/2021: Rutine for tilsyn med barnehagar i Midthordland 
kompetanseregion 

 
02.09.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke, med følgjande endring:  

·  Ordet "Formannskapet" vert erstatta med "Kommunestyret".  
 
KS- 070/2021 Vedtak: 
Kommunestyret vedtek heftet med framlegget til: Rutine for tilsyn med barnehagar i Midthordland 
kompetanseregion, slik heftet ligg føre.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Formannskapet vedtek heftet med framlegget til: Rutine for tilsyn med barnehagar i Midthordland 
kompetanseregion, slik heftet ligg føre. 
 
 
 
 
 
 

SAKNR. 071/2021: Søknad om tilskot til rehabilitering av Safa fabrikkpipe 

 
02.09.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
 
Framlegg frå Samnanger AP, sett fram av Shirin Kvernes Khadoor (Arbeiderpartiet): 
Samnanger Arbeiderparti er samd i synspunkta om at Tysse er viktig for Samnanger som kulturstad. 
Det ligg her potensiale for utvikling av kulturnæring t.d. reiseliv. 
Me er også samde i at pipa på safafabrikken er verd å verna som kulturminne. Me er syner likevel 
summen i frå opphavleg framlegg er for høg og kjem med følgjande framlegg: 
 
Framlegget frå Rådmann vert vedteke med endring av tilskot frå 400 000 til 200 000. 

 
 
Gildskapsvurdering: 
Linda Haug Kollbotn (Frp) bad om å få gildskapen sin vurdert. Ho er tilsett i Safa, men ikkje i det Safa-
selskapet som har søkt om tilskot. Ho gjekk frå medan kommunestyret vurderte gildskapen hennar. 
Morten Røen (Frp) gjekk inn som varamedlem for ho under gildskapsvurderinga. Linda Haug Kollbotn 
vart samrøystes funnen gild. Morten Røen gjekk etter dette frå møtet igjen, og Linda Haug Kollbotn 
gjekk tilbake i møtet.  
 
Handsaming: 
Ettter den innleiande debatten bad Martin Haugen (Bl) om gruppemøte.  
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Etter gruppemøtet sette Martin Haugen fram framlegg om å gje tilskot på 100 000 kroner.  
 
Shirin Kvernes Khadoor (Ap) sette på vegner av Samnanger Ap fram framlegg om å gje tilskot på 200 
000 kroner.  
 
Martin Haugen trekte framlegget sitt og varsla at det ville koma eit fellesframlegg frå han og Shirin 
Kvernes Khadoor. Etter dette trekte også Shirin Kvernes Khadoor framlegget sitt.  
 
Martin Haugen og Shirin Kvernes Khadoor sette fram framlegg om å gje tilskot på 150 000 kroner. 
Bortsett frå tilskotssummen var framlegget likt med rådmannen sitt framlegg.  
 
I røystinga vart framlegget til Martin Haugen og Shirin Kvernes Khadoor sett opp mot rådmannen sitt 
framlegg. Framlegget til Martin Haugen og Shirin Kvernes Khadoor fekk 11 røyster og rådmannen sitt 
framlegg 10 røyster.  

For framlegget til Martin Haugen og 
Shirin Kvernes Khadoor 

For framlegget til rådmannen 

Lena Tveit (Bl) Knut Harald Frøland (Bl) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Knut Loneland Høibraaten (Bl) 

Ove Totland (Bl) Øyvind Steinsland (Bl) 

Harald Boge (Ap) Solveig Vassenden (Bl) 

Shirin Kvernes Khadoor (Ap) Linda Haug Kollbotn (Frp) 

Oskar Røen (MDG) Håvard Tvedterås (Frp) 

Martin Haugen (Bl) Karl Bård Kollbotn (Frp) 

Monica Tjønna (Sp) Øyvind Røen (Sp) 

Øyvind Strømmen (MDG) Gunn Totland Moss (KrF) 

Gunn Østvik Petersen (Ap) Arild Røen (H) 

Jon Magne Bogevik (Ap)  
 

 
KS- 071/2021 Vedtak: 
Safa Eiendom AS vert løyvd kr 150 000 i tilskot til rehabilitering av fabrikkpipa. Dette vert i tillegg til 
kr 100 000 som vart løyvd til tiltaket i Formannskapet vedtak 031/2018. Tilskotet på kr 150 000 vert 
tatt frå næringsfondet. Tilskotet vert utbetalt etter mottatt rapport på ferdigstilt arbeid. 
 
Tildelinga i denne saka gjev ikkje presedens for andre søknader om tilskot til kulturminne. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Safa Eiendom AS vert løyvd kr 400 000 i tilskot til rehabilitering av fabrikkpipa. Dette vert i tillegg til 
kr 100 000 som vart løyvd til tiltaket i Formannskapet vedtak 031/2018. Tilskotet på kr 400 000 vert 
tatt frå næringsfondet. Tilskotet vert utbetalt etter mottatt rapport på ferdigstilt arbeid. 
 
Tildelinga i denne saka gjev ikkje presedens for andre søknader om tilskot til kulturminne. 
 
 
 
 
 
 

SAKNR. 7: Interpellasjon til KS 2.september 2021 

 
02.09.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
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Framlegget til vedtak i interpellasjonen vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 7 Vedtak: 
Administrasjonen sjekkar opp i desse forholda og ser på evt garanti / andre løysingar for å få ordna 
bana, og kjem tilbake til kommunestyret sitt møte 21. oktober med informasjon.  
 
 
 
 
 


